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UCHWAŁA NR XXV/.../2021 

RADY GMINY NOWE MIASTO LUBAWSKIE 

z dnia 18 lutego 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez 
wirusa SARS-CoV-2 

Na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2020 r., poz. 713 ze zm.) oraz art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz.U. z 2018 r., 
poz. 870) Rada Gminy uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Gminy Nowe Miasto Lubawskie uznaje się za niewłaściwą do realizacji petycji z dnia 14 grudnia 
2020 roku w sprawie masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirusa SARS-CoV-2 
z przyczyn określonych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2. Przekazuje się petycję określona w § 1 do załatwienia zgodnie z kompetencją do Ministra Zdrowia. 

§ 3. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy do poinformowania wnoszącego petycję o sposobie jej 
rozpatrzenia. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Zbigniew Wiśniewski 
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Uzasadnienie

W dniu 14 grudnia 2020 roku do Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie wpłynęło pismo w formie
wiadomości elektronicznej nazwane petycją.

W piśmie autor wzywa Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie do rozpatrzenia tej petycji i pilnego przyjęcia
uchwały wskazującej na równość wobec prawa mieszkańców gminy Nowe Miasto Lubawskie wobec
konsekwencji masowych szczepień na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirus SARS-CoV-2.

Zgodnie z art. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach, przedmiotowe pismo zostało złożone przez osobę
fizyczną do organu władzy publicznej. Petycja złożona została w interesie publicznym mieszkańców Gminy
Nowe Miasto Lubawskie. Przedmiotem petycji jest żądanie podjęcia działania w sprawie dotyczącej życia
zbiorowego i wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego. Pismo spełnia więc
definicję petycji. Spełnia również wymogi w zakresie formy i treści określone dla petycji.

Petycja dotyczy mieszkańców gminy Nowe Miasto Lubawskie, a jej efektem ma być podjęta uchwała – apel
do rządzących o równe traktowanie mieszkańców naszej gminy i uzyskanie pisemnych gwarancji ze strony
producentów szczepionek, że w przypadku jakichkolwiek powikłań są oni gotowi przyjąć i ponieść wszelkie
koszty prawne i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych. W związku z powyższym
petycja złożona została do Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie, która w ocenie wnoszącego ma obowiązek
zadbania o mieszkańców gminy. Należy więc uznać, że właściwość Rady została prawidłowo obrana pod
względem terytorialnym.

Podmiotem właściwym do rozpatrzenia petycji jest podmiot, w zakresie zadań lub kompetencji którego
mieści się żądanie petycji. Zakres właściwości rady gminy został określony w art. 18 ust. 2 ustawy z dnia
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Analiza tych zapisów wskazuje, że rozpatrzenie wyżej opisanej
petycji co do meritum nie leży w kompetencjach Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Petycja ta
w rzeczywistości kierowana jest bowiem do Rządu RP o uzyskanie pisemnych gwarancji od producentów
szczepionek, że w przypadku jakichkolwiek powikłań są oni gotowi przyjąć i ponieść wszelkie koszty prawne
i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych.

Decyzje w zakresie prowadzonych działań chroniących społeczeństwo przed zarażeniem wirusem SARS-
CoV-2, w zakresie stosowanych ograniczeń oraz podejmowanych zadań w zakresie szczepień zapadają na
szczeblu centralnym, a nie samorządowym. W związku zaś z faktem, iż za ochronę zdrowia na terenie naszego
kraju odpowiada co do zasady Minister Zdrowia, należy przekazać przedmiotową petycję według właściwości
do Ministra Zdrowia.

Jednocześnie podkreślić należy, że podejmowane przez Rząd RP działania w zakresie szczepień masowych
mają za zadanie ochronić społeczeństwo przez chorobą rozprzestrzeniającą się w zatrważającym tempie
i dziesiątkującą społeczeństwo. Muszą one być zdecydowane i szeroko zakrojone, aby były skuteczne.

Szybkie ich wdrażanie, powodujące skrócenie okresu testowania szczepionek było nieodzowne, aby
ograniczyć liczbę zgonów oraz by nie doszło do zakażenia większości populacji. Z tych względów w interesie
społecznym jest jak najszybsze zwalczenie epidemii oraz powrót do normalnego trybu funkcjonowania państwa
i gospodarki.

Zastosowane rozwiązanie w kierunku przeprowadzenia szczepień dotyczy wszystkich obywateli. W sprawie
tej brak jest podstaw do stwierdzenia, że dojdzie tu do dyskryminacji czy wykluczenia społecznego
mieszkańców gminy. Nie zachodzi zachęcanie do segregacji mieszkańców naszej gminy, którzy tak jak
mieszkańcy innych rejonów mają zostać objęci szczepieniami. Nie można podzielić poglądu, że kampania
społeczna promująca szczepienia jest formą segregacji, tak jak i nie jest nią jakakolwiek inna kampanie
społeczna. Szczepienia są dobrowolne, więc każdy może dokonać wyboru czy im się poddać, czy też nie.

Nie zachodzi poddawanie obywateli eksperymentom naukowym, w tym medycznym, bez dobrowolnie
wyrażonej zgody. Szczepienia nie zostały wprowadzone obowiązkowo. Każda osoba chcąca skorzystać
z możliwości zaszczepienia wyraża zgodę na takie działanie.

Podkreślić należy, że wydane zostało Rozporządzenie Ministra zdrowia z dnia 31 grudnia 2020 r. zmieniające
rozporządzenie w sprawie niepożądanych odczynów poszczepiennych oraz kryteriów ich rozpoznawania,
opublikowane w Dzienniku Ustaw z 2021 r. pod pozycją 13, które pozwala dokonać zgłoszenia niepożądanych
odczynów poszczepiennych w przypadku COVID-19.
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Dodatkowo w dniu 18 stycznia 2021 r. na stronie internetowej Ministerstwa Zdrowia został opublikowany
projekt nowelizacji ustawy o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi oraz niektórych
innych ustaw. Zmiany dotyczą świadczenia kompensacyjnego i utworzenia Funduszu Kompensacyjnego
Szczepień Ochronnych. Celem Funduszu jest zapewnienie pacjentom środków prawnych umożliwiających
szybkie uzyskanie świadczenia pieniężnego w związku z zaistniałymi działaniami niepożądanymi
spowodowanymi przez podanie szczepionki lub szczepionek.

Dlatego należy stwierdzić, iż Rada Gminy nie jest właściwa do rozpatrzenia wyżej opisanej petycji. Powinna
ona zostać skierowana według właściwości do Ministra Zdrowia.

W związku z tym podjęcie uchwały w tej sprawie jest uzasadnione.
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